

July 2018

**OBJECT : Vegetation management work**

Miss, Sir,

Hydro-Québec TransÉnergie wishes to inform you that we will undertake shortly vegetation management work on your property, accordingly to our regular maintenance program. These works aim to assure the sustainability and security of the entire transmission line network, while also maintaining direct access to the equipment for the maintenance teams. When a tree grows closer to a transmission line, even when it doesn't directly touch the wire, the current can jump from the line to the tree which presents a danger to the public's safety and the stability of the electrical service.

These are the reasons why vegetation management work will be under way starting in August 2018, by specialized workers mandated and supervised by Hydro-Québec, to remove the trees on your property that pose a significant threat to the transmission line network.

If you would like to know more, you can call the technician responsible at 1 877 528-5222, option 1, extension 5. Furthermore, we would like to invite you to visit our Web site to learn more about vegetation management work: [www.hydroquebec.com/vegetation-safety/](http://www.hydroquebec.com/vegetation-safety/)

We thank you for your collaboration and give you our sincerest salutations.

**Serge Bricault**  
Forestry technician / Right-of-way Management

Complementary Information

The trees marked with **yellow** paint will be cut down. Branches of small size will be chipped and taken away. The big branches and logs will be taken away soon after and the tree stumps will be taken out at a later date.

Work schedule : Monday to Thursday from 7h00 to 17h00.

Juillet 2018

**OBJET : Travaux de maîtrise de la végétation**

Madame, Monsieur,

Hydro-Québec TransÉnergie désire vous informer qu'elle entreprendra prochainement, sur votre propriété, des travaux de maîtrise de la végétation faisant partie de notre programme d'entretien régulier. Ces travaux visent la sécurité et la pérennité du réseau de transport d'électricité et assurent un accès direct aux installations par les équipes d'entretien du réseau. Quand un arbre s'approche d'une ligne, et ce même sans y toucher, un arc électrique peut se produire et représenter un risque pour la sécurité du public et la fiabilité du service électrique.

Ainsi, des travaux seront effectués à partir du mois d'août, par des ouvriers sylvicoles supervisés par Hydro-Québec et nous prévoyons abattre les arbres incompatibles présents sur votre propriété.

Si vous souhaitez obtenir des renseignements supplémentaires, vous pouvez communiquer avec le responsable des travaux au 1 877 528-5222, option 1, poste 5. De plus, nous vous invitons aussi à consulter le site Internet de l'entreprise à l'adresse suivante : [www.hydroquebec.com/vegetation](http://www.hydroquebec.com/vegetation)

Nous vous remercions de votre collaboration et vous prions d'accepter nos salutations distinguées.

**Serge Bricault**  
Technicien forestier / Gestion des emprises

Informations complémentaires

Les arbres identifiés avec de la peinture **jaune** seront abattus. Les branches de faible diamètre seront déchiquetées et récupérées. Les billots seront tronçonnés en longueur de 1,2 m (4') et empilés à proximité de la souche.

Horaire des travaux : lundi au jeudi entre 7h00 et 17h00.